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Protokoll nr 6 fört vid Södermalms 
stadsdelsnämnds pensionärsråds (SPR) 
sammanträde onsdagen den 7 juni 2023 

Justerat via e-post den 9 juni 2023. 
 
Närvarande: 
 
Ledamöter:  Cecilia Söderman (SPF)  

Kerstin Tovesson (PRO) 
Per Rudin (PRO) 
Catarina Stavenberg (SPF) 
   

 
Ersättare:  Marianne Elinsdotter (PRO) 
   Karin Bergman (PRO) 
   Britt Holmström (SPF) 
 
   
Frånvarande: Åsa Kindblom (SKPF) 

Lars Bromander (SKPF) 
Catrin Jarl (SPF) 

 
Tjänstepersoner: Odini Nzeribe, avdelningschef 

Nicoletta Zoannos, sekreterare 
 

1. Mötets öppnande 
Ordförande Cecilia Söderman öppnar mötet. 
 

2. Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkänns med följande tillägg att lägga till en 
punkt om ”Domar och avslag” samt en övrig fråga om 
yttrande till byggplansremisser. 
 

3. Val av justerare 
Ordförande Cecilia Söderman och vice ordförande Per Rudin 
väljs till justerare. 
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4. Anmälan av justerat protokoll från den 15 maj 2023 för 
Södermalms stadsdelsnämnds pensionärsråd 
Protokollet läggs till handlingarna. 
 

5. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 
 
Ärende 10 Månadsrapporten 
Rådet ställer en fråga om antalet platser på vård- och 
omsorgsboende. Vad innebär siffrorna och finns det 
akutplatser? Avdelningschef Odini Nzeribe svarar att de 
personer som får ett beslut om insatsen särskilt boende 
erbjuds en plats. Just nu finns det inte så många lediga platser 
i innerstaden. 
Frågan från rådet gällande skrivningen i månadsrapporten att 
resultatenheten Södermalms vård- och omsorgsboende 
överfört ett överskott om 3,7 mnkr från år 2022 till år 2023. 
Vad kan de pengarna användas till? Odini Nzeribe svarar att 
de pengarna primärt kan användas till att balansera upp ett 
negativt resultat. 
 
Ärende 13  Revisorernas årsrapport för Södermalms 
stadsdelsnämnd 2022 
Rådet ställer en fråga om revisorernas rekommendation kring 
att säkerställa enhetlig dokumentation av genomförda 
egenkontroller inom äldreomsorgen. Nicoletta Zoannos 
berättar hur arbetet med egenkontroller bedrivs och för att 
säkerställa att strukturen för egenkontroll följs och 
dokumenteras på alla enheter kommer avdelningens 
utvecklingsenhet följa upp dokumentationen av 
genomförda egenkontroller halvårsvis. 
  
Rådet ställer vidare frågor kring revisorernas 
rekommendation kring att ta fram en plan för att på lång sikt 
minska andelen timanställda på boendena. Odini Nzeribe 
berättar att arbetet löper på enligt plan. Nyckeltal för andelen 
timanställda följs upp kontinuerligt och vid behov sätts 
ytterligare åtgärder in. De resursteam som startades under 
våren 2022 har succesivt utökats med fler medarbetare sedan 
början av 2023. 
 
Ärende 25 Tillsyn av medicinsk vård och behandling vid 
särskilda boenden för äldre (SÄBO) 
Diskussion i rådet kring IVO:s tillsyn och hur den 
genomfördes. Rådet för fram att man vill ta del av IVO:s svar 
på förvaltningens yttrande. 
 

6. Domar och avslag    

https://edokmeetings.stockholm.se/committees/sodermalms-stadsdelsnamnd/mote-2023-06-15#id_247538
https://edokmeetings.stockholm.se/committees/sodermalms-stadsdelsnamnd/mote-2023-06-15#id_247538
https://edokmeetings.stockholm.se/committees/sodermalms-stadsdelsnamnd/mote-2023-06-15#id_247538
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Rådet lämnar in specificerade frågor gällande domar och 
avslag (se nedan). Frågorna kommer att diskuteras vidare 
under nästa utbildningsdag. Två intressanta prejudicerande 
domar gällande grunderna för avslag finns. Ledamot Catarina 
Stavenberg (SPF) försöker ta fram dessa till 
utbildningsdagen. 
Vädjan från rådet: Att förvaltningen tar till sig av den oro 
kring avslagen som finns. 
Rådet har en fråga om förvaltningen begär inhibition när 
domstolen dömer i den enskildes favör. Förvaltningen kollar 
upp i vilken omfattning detta görs och återkommer. 
Rådet efterfrågar fallbeskrivningar för alla de avslag (92 st) 
som gjordes under 2022. Förvaltningen återkommer med 
underlagen. 
 
Frågor den 7 juni 2023 från Södermalms pensionärsråd till 
stadsdelsförvaltningen med anledning av statistik för år 2022 
avseende vård- och omsorgsboende 
 
Tack för omfattande statistik, dock fick vi inte besluten på 
avslagen (maskade sådana) den här gången. Totalt antal 
beslut 447 varav 335 bifall och 92 avslag. 
 
1. Överklagande 
22 sökanden överklagade beslutet till förvaltningsrätten. 6 
domar gick emot förvaltningen. 
• vad handlade dessa domar om? 
• har förvaltningen verkställt överklagandena? 
• övriga 16 som överklagade och som inte fick rätt av 
domstolen – hur många av dessa var över 85 år och går det att 
se något mönster? 
 
2. 92 Avslag 
45 sökanden var över 85 år och 47 var yngre än 85 år. Dvs 
inte så stor skillnad, trots att ålder bör beaktas vid beslut. 
Kommentar från förvaltningen? 
 
3. Skäl till avslag 
Hur ser skälen ut i stort för de 92 avslagen? Är det att 
”Omvårdnadsbehovet inte är så omfattande över dygnets alla 
timmar” osv  
 
4. Fördelning män/kvinnor 
Hur ser fördelningen män/kvinnor ut vad avser både ansökan 
och avslag. Hur många? 
 
5. Finns det något par som sökt VOB där bara ena parten fått 
bifall. 
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6. Avslag innerstaden. 
Vore intressant att få lite procentuella siffror på antal avslag 
för de övriga stadsdelarna i innerstaden. 
 
Förvaltningen återkommer med svar på frågorna under den 
planerade workshopen/utbildningsdagen i höst. 
 

7. Information från avdelningschefen 
- Ny biträdande enhetschef på beställarenheten, Linnea 

Jansson, är på plats. 
- Det är slutfas i rekrytering av biträdande enhetschef till 

Hornstull servicehus. 
- Ny äldrekurator på äldreomsorgsavdelningen från den 4 

september. Kommer vara placerad på utvecklingsenheten 
och beställarenheten. 

- Ny verksamhetsutvecklare börjar på utvecklingsenheten 
den 1 augusti. 

- Arbetet pågår gällande återtagandet av Bergsunds vård- 
och omsorgsboende.  

- Det strömavbrott som drabbade delar av Södermalm den 
18 maj påverkade även Magdalenagården, Hornstulls 
servicehus och Kulltorps vård- och omsorgsboende. 
Rutiner finns och elavbrottet hanterades bra av 
verksamheterna. 

- Arbetet med upphandlingen av Hornskrokens vård- och 
omsorgsboende löper på. Kommunfullmäktige beslutade 
på sitt sammanträde den 29 maj att en reserverad 
upphandling enligt bilaga 2 LOU ska genomföras. 

- Sommarplaneringen för äldreomsorgens verksamheter är 
klar. 

- Odini Nzeribe delar ut informationskort om 
stadsdelsområdets trygghetspunkter. Rådet får några extra 
exemplar att dela ut vidare. 

- Avstämning av balanslistan.  
 

8. Kontaktpersoner vård- och omsorgsboende 
Inga besök har genomförts sedan senaste sammanträdet. 
 

9. Anmälan av kommunstyrelsens pensionärsråds protokoll 
Inga synpunkter. 
 

10. Information om inkomna handlingar 
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Södermalm 
8:57 i stadsdelen Södermalm (Färgarplan). Rådet återkommer 
i augusti i frågan. 
 

11. Övriga frågor  
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- Yttrande till byggplansremisser  
Rådet har tagit fram ett särskilt yttrande som ska biläggas 
som svar på olika byggplansremisser. Yttrandet läggs som 
bilaga till detta ärende. 

- Planering av höstens workshop/utbildningsdag 
Preliminärt 11 september. Temat för dagen är domar och 
avslag. 

- Grovplanering av höstens övriga sammanträden 
Augusti – Nollvision hemlöshet  
Oktober – Exploateringskontoret bjuds in för att 
informera om hur plan- och markanvisningsprocessen ser 
ut med särskilt fokus på byggandet av bostäder för äldre. 
November – Äldrekuratorn bjuds in.  

- Gemensam workshop med innerstadens pensionärsråd till 
hösten 
Sekreterare Nicoletta Zoannos får i uppdrag att sondera 
terrängen med övriga stadsdelsförvaltningar. 
 

12. Nästa sammanträde 
Måndag 14 augusti.  
 

13. Mötet avslutas 
 
Bilaga 

1. Yttrande till byggplansremisser 
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